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Zápis z 348. zasedání konaného dne 24. září 2024  

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Doc. Baran, , Dr. Kamrádová, Dr. Kocourková, Dr. Koštuříková, 
Dr. Skalná, Dr. Stoklasa, Dr. Szarowská, Dr. Vojtal, Dr. Vomlela, G. Baranová, 
Ing. Foltisová, N. Kočí, K. Lezová, S. Macková, Mgr. Pecinová (online), Bc. 
Pohlodko, Bc. Stanovský, A. Střížová, DiS.,  

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Dr. Chmielová (oml.), T. Velčovská (oml.)  

Hosté doc. Gongol, doc. Weiss, Dr. Matula  

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
 

2. Legislativní záležitosti 
a) Plán realizace Strategického záměru Slezské univerzity v Opavě pro rok 2025 

(Opava i Karviná) 
b) Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 
 

3. Studijní záležitosti 
a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika  

v akademickém roce 2025/2026 - 1. kolo přijímacího řízení 
b) Bodové hodnocení přijímacích zkoušek pro akademický rok 2025/2026  - 

bakalářský a navazující magisterský studijní program Matematika 
c) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Aplikovaná fyzika, 

Fyzika, Multimédia a popularizace, Multimediální techniky, Observační 
astrofyzika vysokých energií a Teoretická fyzika – Informace o přijímacím 
řízení pro akademický rok 2025/2026 

 
4. Různé 

 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Kamrádová: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 18 členů senátu 
prezenčně a 1 senátor online. Prohlásila senát za usnášeníschopný. Požádala o případné návrhy  
na změnu programu. Nikdo neměl žádné připomínky. 
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 347.  zasedání AS 
SU 
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Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 2) Legislativní záležitosti 
 

a) Plán realizace Strategického záměru Slezské univerzity v Opavě pro rok 2025 (Opava  
i Karviná) 

 
Matula: Konstatoval, že materiál vychází ze strategického záměru 2021+, tzn. že jsou v něm 
rozvedeny klíčové aktivity pro strategické řízení univerzity do příštího roku v klíčových oblastech. 
Informoval, že je zde potřeba celý strategický záměr aktualizovat, protože některé aktivity nejsou 
úplně aktuální. Příští rok dojde k aktualizaci do strategického záměru 2026+ 
 
Rektor: Doplnil, že dojde k revizi strategického záměru 2021+, protože je potřeba řadu věcí 
aktualizovat, také s ohledem na vizi nového vedení univerzity a posun v čase (5 let existence 
stávajícího SZ). Představa je revidovat v širší spolupráci s akademickou obcí a se zapojením 
pracovních skupin, např. pro umělou inteligenci, digitalizaci, udržitelnost atd., aby se zde vše 
promítlo.  
 
Weiss: Požádala studenty, aby se zapojili zejména v části z oblasti studia, jelikož oni nejvíce ví, co zde 
chybí a co je pro ně aktuálně důležité. 
 
Diskuze: 
Stoklasa: Konstatoval jako předseda Komise pro strategii a rozvoj, že členové komise byli 
s materiálem seznámeni, s prorektory prokonzultovali své komentáře, všechny dotazy byly 
zodpovězeny a některé změny budou zapracovány do finální verze. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Plán realizace 
Strategického záměru Slezské univerzity v Opavě pro rok 2025 (Opava i Karviná) s připomínkami 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

a) Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 

 
Rektor: Informoval, že dodatek stejně jako Plán realizace SZ je dokument, který schvalujeme 
každoročně. Jednou za 5 let se schvaluje zpráva jako celek a potom každý rok je k dokumentu 
vytvořen dodatek. V kontextu zlepšování kvality je potřeba se soustředit na ukazatele, které něco 
skutečně měří. Např. zde vstupují počty studentů, tvůrčí činnost, mezinárodní účast, publikace, 
úspěchy v projektové činnosti, dále práce Rady pro vnitřní hodnocení, kolika hodnoceními jsme prošli 
apod. Materiál již byl projednán Radou pro vnitřní hodnocení i Vědeckou radou SU. 
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Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek ke Zprávě o 
vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě 
za rok 2023 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Ad 3) Studijní záležitosti 
 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 
2025/2026 – 1. kolo přijímacího řízení 

b) Bodové hodnocení přijímacích zkoušek pro akademický rok 2025/2026 – bakalářský a 
navazující magisterský studijní program Matematika 

c) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Aplikovaná fyzika, Fyzika, 
Multimédia a popularizace, Multimediální techniky, Observační astrofyzika vysokých 
energií a Teoretická fyzika – Informace o přijímacím řízení pro akademický rok 2025/2026 
 

Kamrádová: Konstatovala, že všechny materiály jsou předkládány každoročně, jelikož Matematický a 
Fyzikální ústav nemají své senáty. Materiály jsou aktualizovány pro daný akademický rok. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 
studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 2025/2026 – 1. kolo přijímacího 
řízení 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Bodové hodnocení 
přijímacích zkoušek pro akademický rok 2025/2026 – Bakalářský a navazující magisterský studijní 
program Matematika 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 
studiu ve studijních programech Aplikovaná fyzika, Fyzika, Multimédia a popularizace, Multimediální 
techniky, Observační astrofyzika vysokých energií a Teoretická fyzika – Informace o přijímacím řízení 
pro akademický rok 2025/2026 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 4) Různé 
 

a) Doplňovací volby do komory akademických pracovníků AS SU za Fyzikální ústav 
 
Kamrádová: Konstatovala, že byly vyhlášeny doplňovací volby, jelikož je nutné zvolit zástupce za 
Fyzikální ústav do komory akademických pracovníků za dr. Urbance, který je nyní prorektorem. 
Informovala, že již obdržela návrhy kandidátů na volební komisi, a to RNDr. Martin Blaschke, Ph.D., 
RNDr. Jan Novotný, Ph.D., Mr. René Šprňa a jelikož FÚ nemá svůj senát, je nutné ji zde schválit. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí vyhlášení 
doplňovacích voleb do komory akademických pracovníků za Fyzikální ústav 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

 
Návrh usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi pro doplňovací 
volby do komory akademických pracovníků za Fyzikální ústav ve složení: RNDr. Martin Blaschke, 
Ph.D., RNDr. Jan Novotný, Ph.D., Mr. René Šprňa 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 

 
b) Odborné komise 

 
Szarowská: Konstatovala, že zjistila, že někteří noví studenti nejsou dosud zapojeni do žádné 
z odborných komisí a komise jsou značně oslabené. Nabídla členství v jakékoli komisi. Informovala, 
že jako předsedkyně Komise pro studijní a sociální záležitosti naplánovala na úterý 19. 11. 2024 od 14 
hodin krátkou schůzku této komise. Svolá prostřednictvím MS Teams. 
 
Baran: Projevil zájem být členem Komise pro studijní a sociální záležitosti.  
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Kamrádová: Informovala, že pan prorektor dr. Matula projevil zájem i nadále zůstat členem Komise 
pro strategii a rozvoj, nemusí mí přístup v Teams na dokumenty, jen by mohl být vždy přizván na 
jednání. 
 
Matula: Navrhl, že každá komise by mohla mít členem příslušného prorektora, pokud by projevila 
zájem. 
 
Koštuříková: Konstatovala, že nevidí problém, aby vedení mělo přístup do kanálu obecného senátu. 
 
Szarowská: Také se přiklonila k návrhu přidat komisím do kanálu vždy příslušného prorektora, 
ekonomické komisi paní kvestorku. 
 

c)  
 
Koštuříková: Konstatovala, že na minulém zasedání se nemohla zúčastnit prezenčně, ale pouze online, 
poukázala na špatné připojení. Také zmínila otázku podkladových materiálů, aby se dodržovaly lhůty 
uvedené v Jednacím řádu AS SU a také na možnost zkrácení lhůt předkládání některých důležitých 
dokumentů. Také zmínila možnost nasdílet materiály prostřednictvím MS Teams.  
 
Kamrádová: Připomněla, že na minulých zasedáních AS byla vyjádřena shoda na širším využití MS 
Teams při sdílení materiálů. Zároveň navrhla nasdílet v MS Teams Jednací řád AS SU a požádala 
senátory, o vložení svých připomínek a návrhů na úpravu v termínu do 14 dnů, tedy nejpozději do 26. 
11. 2024. Vyjasnila připomínku ohledně dodržování lhůty při předkládání materiálů, kdy je rozdíl 
mezi termíny doručení a zveřejnění materiálů, jelikož Jednací řád počítá i s potřebou tyto materiály 
před zpracovat.   
 
Rektor: Přiklonil se k návrhu zkrátit lhůtu pro předložení u důležitých dokumentů, jelikož se materiály 
prolínají napříč různými grémii a velmi by toto zkrácení pomohlo operativnějšímu projednání. 
 

d)  
 
Rektor: Informoval, že na příští zasedání AS SU bude také předložen Jednací řád Etické komise a 
změny se budou týkat samotného jednání komise, zveřejnění výsledků apod. 
 

e)  
 
Rektor: Informoval, že Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy vydalo rozhodnutí na přidělení 
finančních prostředků v rámci tzv. koheze. 
 

f)  
 
Szarowská: Vznesla dotaz k aktuálnímu stavu projektu EDEN v návaznosti na nedávné zprávy v tisku. 
 
Rektor: Informoval o plánované cestě do Edenu a také o kladném vyjádření Evropské komise 
k EDENu. 
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Rektor: Dále informoval o projektu CEPIS. Kdy byla již vysoutěžena firma, která bude stavbu 
realizovat. Hledají se ještě zdroje, které chybí, aby se mohlo začít stavět. V průběhu tohoto měsíce by 
měla být podepsána smlouva s realizátorem stavby a příští rok by měla stavba započít. Na příštím 
zasedání by případně představil studii. 
 
Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat 10. prosince 
2024 ve 13:00 hodin v Opavě. 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
Viděl:   Aneta Střížová, DiS. 
  předsedkyně SK AS SU 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
Ing. Irena Szarowská, Ph.D. MPA 
místopředsedkyně AS SU 
PhDr. Diana Adamová, Ph.D. 
tajemnice AS SU 
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 U S N E S E N Í 
 

z 348. zasedání AS SU  
konaného dne 12. 11. 2024 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program  
348. zasedání Akademického senátu v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Plán realizace 
Strategického záměru Slezské univerzity v Opavě pro rok 2025 (Opava i Karviná)  
s připomínkami 
Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek ke Zprávě  
o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské 
univerzity v Opavě za rok 2023 
Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 
studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 2025/2026 – 1. kolo 
přijímacího řízení 
Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Bodové hodnocení 
přijímacích zkoušek pro akademický rok 2025/2026 – Bakalářský a navazující magisterský 
studijní program Matematika 
Usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 
studiu ve studijních programech Aplikovaná fyzika, Fyzika, Multimédia a popularizace, 
Multimediální techniky, Observační astrofyzika vysokých energií a Teoretická fyzika – 
Informace o přijímacím řízení pro akademický rok 2025/2026 
Usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí vyhlášení 
doplňovacích voleb do komory akademických pracovníků za Fyzikální ústav 
Usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi pro 
doplňovací volby do komory akademických pracovníků za Fyzikální ústav ve složení: RNDr. 
Martin Blaschke, Ph.D., RNDr. Jan Novotný, Ph.D., Mgr. René Šprňa 
 
 
 
 

 
                                                                                        Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

  předsedkyně AS SU 
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